

**Møde den: 01.06.2021 kl. 10-12**  
**Mødet blev afholdt via Microsoft Teams**  
**VEST båndmøde**

**REFERAT**

**Deltagere:** Anne Christine Teglborg (AU UDD), Jesper Sølund Hansen (AR), Mia Schou Johansen (HE), Eva Kvistgaard Arent (NAT-TECH/ordfører), Stina Lykkebye Tylén (Aarhus BSS), og Esben Højbjerg Larsen (koordinator)

**Gæster:**

- Catalina Kjær (NAT-TECH) repræsenterer Styrk dit studieliv- gruppen under pkt. 1.
- Maria Juhler Maibom (PA for prorektor) deltager under pkt. 2.

<b>Punkt 1</b>	<b>Status: Styrk dit studieliv-gruppen</b>
Beskrivelse	v/Eva  Status for styrk dit studieliv. Nye temaer og evt. ressourcebehov. Hvad er næste skridt?
Referat	<p>Catalina berettede, at der i den seneste periode ikke er blevet udtænkt nye temaer, men at de allerede eksisterende nu også foreligger på engelsk. I det seneste har gruppen desuden samlet relevante initiativer, der understøtter studerendes hverdag under corona på sitet. Endelig har gruppen arbejdet på at skabe yderligere awareness blandt SSV og faste vejledere, bl.a. ved at lave et indlæg på studenterstudievejleder-uddannelsen.</p> <p>Catalina påpegede, at gruppen har investeret meget tid i kommunikationsdelen og mangler kompetencer i forhold til so-mekommunikation. Der er helt konkret brug for færdigheder i at omsætte de vejledningsfaglige tekster til webindhold, som appellerer til målgruppen og som kan anvendes på de sociale medier. Dertil kommer, at målgruppens stigende krav og forventninger til det digitale gør, at det er vigtigt med prioritering af ressourcer til disse opgaver.</p> <p>Temaerne ensomhed og motivation har været på tale gennem længere tid, og gruppen vil blandt andet overveje at gå i dialog med Studypedia om motivationstemaet.</p> <p>Det aftales med VEST-båndet, at gruppen sætter indholdsproduktionen på pause i efteråret. Gruppen prioriterer i stedet at fortsætte/færdiggøre arbejde med awaness omkring sitet og</p>

Dato: 28-05-2021

Ref: EHL

Side 1/4

	<p>genovervejer, hvilket/hvilke temaer der er relevante at udvikle i løbet af foråret 2022.</p> <p>Catalina nævnte vigtigheden i en grundlæggende drøftelse af ”trivsel i en studievejledningskontekst”, der kan hjælpe med at vise retningen for sitet fremadrettet.</p> <p>VEST-båndet giver en skriftlig tilbagemelding til gruppen. Der aftales nærmere i slutningen af året, når gruppen får lagt sig fast på nogle mulige temaer i foråret 2022.</p>

<b>Punkt 2</b>	<b>Drøftelse: Studiestart</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Dialog med Maria Juhler om studiestart, særligt Uddannelsesudvalgets ønsker til de tværgående indholdsdele i studiestarten fra og med i år.</p>
Referat	<p>Uddannelsesudvalget har haft en drøftelse af studiestarten, bl.a. på foranledning af, at Studenterrådet ønsker et fælles grundlag for tutorarbejdet. På den baggrund ønsker UU at sikre sig, at alle tutorer fra i år er sikret viden om henholdsvis førstehjælp, forebyggelse af chikane og krænkende adfærd og konflikthåndtering.</p> <p>VEST-båndet mener, at de fleste tutorprogrammer allerede rummer flere af de ønskede elementer, men at der sandsynligvis er behov for at udvikle nyt fælles indhold ift. konflikthåndtering. Udviklingen af indhold bør ske i et samarbejde mellem VEST-båndet og Studenterrådet.</p> <p>VEST-båndet tjekker, om alle tutorprogrammer får et tilbud om førstehjælp og melder ind til Esben hurtigst muligt. Båndet melder også tilbage, om der foreligger undervisningsmateriale omhandlende konflikthåndtering, som kan skrives sammen til et fælles dokument. Der nedsættes arbejdsgruppe til at videreudvikle materialet.</p>

<b>Punkt 3</b>	<b>Til orientering (10 min)</b>
----------------	---------------------------------

Beskrivelse	Fast punkt.
Referat	<p>Esben: Lena Pradhan efterspørger emner til kommende AEU-moduler. Båndets forslag var følgende:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>• Digitale/hybride arrangementer – kobling til undervisning/vejledning</li> <li>• Teknologi/nye medier i vejledningen</li> <li>• Vejlederen som kommunikatør</li> <li>• Vejledning post-corona</li> <li>• Ensomhed</li> <li>• GDPR – hvad kan og må vi med den opsøgende vejledning?</li> <li>• Dilemmavejledning - hvor flere interesser skal varetages, både den vejledte og myndighedens</li> <li>• Tilgængelighed</li> <li>• Evaluering/kvalitetssikring/måling</li> <li>• Ledelse af SSV'ere</li> <li>• Vejledning om læse- studiegruppe-konflikter</li> <li>• Filosofisk/narrativ vejledning (back to basic-”nørderi”)</li> <li>• Studiekompetencer</li> </ul> <p>Anne: Tina Keiding og co. vil gerne levere underviserdelen til Re-boardning-initiativet. Vi tager det på dagsordenen i august.</p> <p>Båndet nikkede til sikkerhedsanbefalinger ang. platform til online arrangementer, som Esben havde skrevet på. anbefalingerne deles med interesserede.</p>

<b>Punkt 4</b>	<b>Drøftelse: Udvikling af fremtidens U-days og Studiepraktik</b>
Beskrivelse	<p>v/Anne</p> <p>Opsamling på workshoppen om fremtidens hybrid-arrangementer og planlægning af næste skridt.</p>
Referat	<p>Workshoppen forløb glimrende og der var blandt workshoppenes deltagere konsensus om, at det giver mening at køre hybridform på den korte bane.</p>

	<p>Båndet indstiller, at AU i Styregruppen for studiepraktik skal arbejde for, at rammen for årets studiepraktik ikke bliver for låst, men er fleksibel for den enkelte institution.</p> <p>I Styregruppen for studiepraktik vil vi arbejde for, at rammen for årets studiepraktik ikke bliver for låst, men er fleksibel for den enkelte institution.</p> <p>Når rammerne er fastlagt af Styregruppen i juni ligger det videre arbejde i Studiepraktikgruppen. Jonas Fink indkalder til møde inden sommerferien.</p> <p>Udviklingen af U-days sættes på dagsordenen efter sommerferien.</p>
--	--

<b>Punkt 5</b>	<b>Evt. (10 min)</b>
Beskrivelse	Bordet rundt.
Referat	

**Pipeline:**

Møde med RSC

**Kommende møder:**

Dato	Tid	Sted
15.06.2021	10-12	Teams

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er torsdag inden 12.